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BRÜSSZELBE IS ELKÜLDIK A MAKÓI TILTAKOZASOKAT AZ MA3-AS MIATT 

Becsey Zsolt lobbizna, 
ha lenne miért 

I BECSEY ZSOLT ( K Ö Z É P E N ) A T I L T A K O Z Ó K K A L . ÁTVETTE A Z A L Á Í R Á S O K A T 

Becsey Zsolt E P - k é p v i s e l ő is m e g k a p -
ta tegnap a z MU3-as megépítését 
szorgalmazó aláírásgyűjtés íveit , 
hogy segítse a beruházás útját 
Brüsszelben. A képviselő'azt m o n d -
t a , szívesen l o b b i z n a , ha lenne miért 
- a magyar k o r m á n y a z o n b a n t u d o -
mása szerint még semmilyen a n y a -
got n e m nyújtott be a támogatás e l -
nyerése érdekében. 

SZABÓ IMRE 
Becsey Zsolt európai parlamenti kép-
viselőnek is átadta tegnap Márton Im-
re, a Fidesz makói frakcióvezetője -
természetesen másolatban - azokat az 
aláírásgyűjtő íveket, amelyeket az el-
lenzéki képviselők korábban több 
mint tizenötezer aláírással a gazdasági 
minisztériumhoz juttattak el, hogy fel-
hívják a figyelmet a 43-as főútvonal 
mentén élők problémájára. Az akció-

Szökés után 
emberölés a vád 
Benyújtotta a vádiratot a z ügyészség 
a barátnőjét t ö b b késszúrással m e g -
ölő volt b ö r t ö n ő r ellen. F. Rolandot 
különös kegyetlenséggel elkövetett 
emberöléssel v á d o l j á k . 

MUNKATÁRSUNKTÓL 
- A Szegedi Nyomozó Ügyészség vád-
iratot nyújtott be a Csongrád Megyei Bí-
róságra a 2007. augusztus 12-e óta előze-
tes fogva tartásban lévő volt bünte-
tés-végrehajtási felügyelő ellen különös 
kegyetlenséggel elkövetett emberölés 
bűntette miatt - tájékoztatta lapunkat 
Bariné dr. Tóth Éva ügyész, a Csongrád 
Megyei Főügyészség szóvivője. 

A 27 éves barátnőjét, Kószó Katalint 
15 késszúrással meggyilkoló F. Roland 
ellen egy másik büntetőeljárás is fo-
lyik. A Szegedi Katonai Ügyészség szö-
késsel vádolta meg, ebben az ügyben a 
Csongrád Megyei Bíróság katonai taná-
csa dönt, már folyik a per. A férfit Mül-
ler Csaba katonai ügyész azért vádolta 
meg szökéssel, mert az időközben már 
elbocsátott börtönőr a bűncselekmény 
elkövetése utáni napokban nem jelent-
kezett szolgálatra a munkahelyén, a 
Szegedi Fegyház és Börtönben. Tóth Ti-
bor ezredes még nem hirdetett ítéletet, 
mert fontosnak tartja a vádlott elmeál-
lapotának vizsgálatát. 

F. Roland elfogása után már az első 
kihallgatásakor elismerte, hogy meg-
ölte volt barátnőjét, de arra sem ak-
kor, sem azóta nem emlékszik, hogy 
mi volt a kiváltó ok, és a bűncselek-
mény hogyan történt. 

val a makói fideszesek azt szerették 
volna elérni, hogy a miniszterelnök és 
a gazdasági tárca vezetője adjon írás-
beli garanciát az M43-as gyorsforgalmi 
út megépítésére, illetve hogy újítsák 
fel a jelenlegi főútvonalat, amely a ja-
nuár óta megháromszorozódott forga-
lom miatt tönkrement. A petícióra 
egyébként - noha több mint egy hó-
napja vitték el Budapestre - a minisz-
tériumtól mind a mai napig nem érke-
zett hivatalos válasz. 

Márton Imre a 43-as városba érke-
ző szakaszánál, a Szegedi utca elején 
tartott sajtótájékoztatón azt mondta : 
remélik, Becsey Zsolt Brüsszelben 
lobbizik majd a beruházásér t és sür-
getni fogja az út építéséhez nélkülöz-
hetetlen támogatások folyósítását. 
Becsey Zsolt ezt természetesen meg-
ígérte, de hozzátette: lobbizni csak 
olyan pályázat sikeréért tud, amit 

Fotó: MTI/Németh György 

már benyújtot tak - Magyarország 
azonban eddig semmilyen anyagot 
nem nyújtott be az M43-as építésével 
kapcsolatban Brüsszelbe. Emiatt kétli 
azt is, hogy a kormány által ígért 
2010-es időpontig valóban elkészül 
az autópálya. Hozzátette: ő személy 
szerint épp azért tartózkodott a Ro-
mánia uniós csatlakozásáról döntő 
szavazáson, mert bár az ország belé-
pését elvben támogatta, de úgy gon-
dolta, Magyarország nem készült fel 
azoknak a gondoknak a kezelésére, 
amelyekkel a bővülés jár. 

A sajtótájékoztatón ott volt - jelez-
ve, hogy az M43-as nem csak a makói-
ak gondja, és nem csak makóiak írták 
alá az íveket - Éarkas Jánosné magyar-
csanádi polgármester és Tóth József, a 
Fidelitas megyei elnöke is. Az íveket 
egyébként október óta további ötszá-
zan szignálták. 
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Fű és nyírója 
Életrajzokat fogok olvasni! A Szent-Györgyi Albert életfolyamában 
meg-megmerítkező igazat ad nekem: a regénynél is regényesebb maga 
az élet! Szent-Györgyié mindenképpen. Az évforduló meg alkalom: az 
évtizedekkel előbb megélt, kimondott vagy sejtetett igazságokban 
megtalálhatjuk az épp nekünk szólót. 

A dolgozószobája falára is kitette a Szent-Györgyi-idézeteket. Mert 
magára ismert, megerősítést nyert. Ezzel állított meg az egyik szegedi 
egyetemi oktató. Azt mondta: az iskolarendszerről írt Szent-Györ-

gyi-kritika máig igaz. Ma is fölösleges 
adatokkal tömik tele a gyerekek fejét 

• • A S z e n t - G y ö r g y i - - az általános iskolától az egyetemig. 
m W Ö t l e t r e m o s t e g y Elveszik a kedvüket a gondolkodás-

r é g i ó j ö v ő j é t é p í t i k . t ó1- A sportot hanyagolják. A tesiórá-
kat csak ímmel-ámmal tartják meg 
az elitsulikban. Pedig a csapatjáték 

az élet kicsinyített mása: együttműködésre és versenyre tanít, miköz-
ben edzi a testet és a lelket... 

Tök szexi! - visítottak a munkahelyi üdvöskék, amikor meglátták 
autót vezetni, motorbiciklizni, lovagolni és teniszezni a kék szemű sző-
ke herceget - sok évtizedes fekete-fehér fotókon. Azt mondták: az ado-
niszi pasiba simán belezúgnának! Szerelmi történetei pedig olyan szaf-
tosak, mintha csak most történtek volna... 

Szabad demokrata . Baloldali. Liberális. Inkább konzervatív. Hu-
manis ta . Pacifista. Leginkább a változó és vívódó ember ismer ma-
gára Szent-Györgyi politikusi próbálkozásaiban, a legbensőbbet föl-
villantó va l lomásában: „Nem vallásos, hanem istenfélő ember va-
gyok.. ." 

Öriás a hely, ahol legalább egy zseni óriássá növekedett. Ilyenféle 
összefüggésből nyer erőt és jövőképet e vidék. Szent-Györgyi hetven 
éve ráérzett a tudomány és a gazdaság kapcsolatára. A paprikából ki-
nyerte a C-vitamint - ez megoldotta a paprikaválságot, vezető mezőgaz-
dasági cikké tette, új termék fejlesztésére ösztönözte a konzervgyárat -
ez kiváltotta a P-vitamin fölfedezését, ami a gyógyítás előtt nyitott új 
kapukat . Mindez újabb eredményekre sarkallta a kutatást - és így to-
vább. Ma ez a tudásközpont. A Szent-Györgyi-ötletre most egy régió jö-
vőjét építik - biopolisznak nevezik. 

Az élet titkát kutatta egy életen át Szent-Györgyi Albert. A végső 
tanulság egyszerűen nagyszerű. „Valamennyien az élet ősi fájának fris-
sen hajtott levelei vagyunk, és ha az élet új feladatokhoz és feltételek-
hez adaptálódik is, ugyanazokat az alapvető működési elveket alkal-
mazza, újra meg újra. Valójában nincs lényeges különbség a fű és nyí-
rója között." 

Eltűnik a német szemét 
MUNKATÁRSUNKTÓL 
- Tavaszra nem marad az országban a 
német szemétből - ígérte tegnap Ko-
vács Kálmán Szegeden. A Mindszen-
ten és Balástyán álló bálákról újság-
írói kérdésre válaszolva beszélt a Kör-
nyezetvédelmi és Vízügyi Minisztéri-
um államtitkára. Hangsúlyozta: az il-
legálisan hozzánk került importsze-

métért itthon is többen felelősek. Az 
államtitkár beszélt az SZDSZ vidékpo-
litikájáról is, elmondta, hogy az uniós 
fejlesztési programok negyedét kör-
nyezeti fejlesztésre fordítják. A pénz 
90 százalékát vidéki településeken 
használják fel. Elmondta azt is, hogy 
az arzénmentes ivóvíz a vidékpolitika 
kiemelt programja. 

HARC A CSOPORTOKÉRT - IDÉN SIKERÜLT FELTÖLTENI A LÉTSZÁMKERETEKET 

Reform után a Csongrád megyei óvodák 
Nem j e l l e m z ő a megyeszékhelyen 
tapasztalható zsúfoltság M a k ó vagy 
H ó d m e z ő v á s á r h e l y ö n k o r m á n y z a t i 
ó v o d á i b a n - sőt a csökkenő g y e r -
m e k s z á m m i a t t Szentesen hosszú t á -
v o n a jelenleginél kevesebb csoport-
tal kell s z á m o l n i . A z épületek á l l a -
pota sehol sem veszélyesen rossz, de 
k o m o l y felújításra m i n d h á r o m v á -
rosban pályázatot nyújtottak be. 

ILLYÉS SZABOLCS 
A szegedi Deák Ferenc utcai óvoda be-
zárása kapcsán lapunkban is megje-
lent: a belvárosi intézmények zsúfol-
tak, ami problémákhoz vezet. Csong-
rád megye nagyobb városait azonban 
- mint annak utánajártunk - egyálta-
lán nem jellemzi ez a probléma, sőt 
inkább a csökkenő gyermekszámok 
miatt aggódnak - persze kivétel is 
akad. 

- Makón, eltérően más városok gya-
korlatától, amint a gyermek betölti a 
harmadik életévét, be lehet íratni óvo-
dába, nem kell megvárnia a követke-

• H Ó D M E Z Ő V Á S Á R H E L Y E N MOST M I N D E N ÓVODÁS CSOPORT IDEÁLIS L É T S Z Á M M A L 
M Ű K Ö D I K 

zö beiratkozási időszakot - osztotta 
meg lapunkkal Debrey Attila, az ön-
kormányzat közoktatási csoportveze-
tője, aki hozzátette: szintúgy makói 

S Ü R G Ő S , N E M S Ü R G Ő S . A makói ovik egyike sincs olyan rossz állapotban, hogy a 
bezárás fenyegetné, de több rekonstrukciós projekt is folyamatban v a n , ezek 
megvalósítására pályáznak. Szentesen folyamatban v a n sürgősnek minősülő fel-
újítási projekt, a nagyóvoda rekonstrukciójára DAROP-pályázatot nyújtottak be. A 
tizenegy épületből akad még felújításra váró, műszaki állapota miatt bezárás 
a z o n b a n egyiket sem fenyegeti. A vásárhelyi önkormányzati óvodák idén egy 
esélyes pályázattal juthatnak felújítási forráshoz - ezt a legsürgetőbb rekonst-
rukciókra fordítanák. 

Fotó: Tésik Attila 

sajátosság, hogy a városban születő 
gyermekek száma, eltérően az orszá-
gosan tapasztalható csökkenéstől, év-
ről évre stagnáló tendenciát mutat, 
így a következő három esztendőben 
biztos, hogy nem kell lényegesen vál-
toztatni a csoportbeosztásokat. 

Ennek megfelelően Makó oktatási 
reformjának keretében hangsúlyt ka-
pott az óvodák működtetése is, itt ösz-
szevonást nem tartottak indokoltnak, 
megmaradt a két korábbi óvodaköz-
pont. A belvárosi és az újvárosi intéz-
ményhez egyaránt három-három tag-
óvoda csatlakozik, így összesen nyolc 

épületben működhet a pedagógiai 
munka. A csoportok mindegyike 
24-25 fővel működik, arányos az el-
osztás - összegezte Debrey Attila. 

Szentesen nem ennyire megnyugta-
tóak a demográfiai mutatók, a születé-
sek száma évről évre csökken, így bár 
pontos számítás nincs, elképzelhető, 
hogy a jövőben kevesebb csoport in-
dítását vállalhatja az önkormányzat. 
Mihály Béláné, az önkormányzat mű-
velődési i rodájának vezetője rámuta-
tott: komoly gondot fordítanak a cso-
portok kihasználtságára. 

- Az állami normatíva szempontjá-
ból ideális, 24 fős létszámot a most le-
zárult közoktatási átalakítást követő-
en minden óvodás csoportban tudtuk 
biztosítani - mondta a szakember az 
önkormányzati kezelésben álló intéz-
ményekkel kapcsolatban. 

Hódmezővásárhely közoktatási re-
formjának eredményeképp a követke-
ző három évre tervezhetővé vált az 
óvodák csoportjainak feltöltése, így 
biztos, hogy ez idő alatt sem intéz-
ményt, sem csoportot nem kell meg-
szüntetni, sőt váratlan gyermek-
szám-növekedés esetén újabbat is 
tudnak indítani - tudtuk meg Nagy Ju-
dittól. A város oktatási irodavezetője 
rámutatott: három óvoda két-két te-
lephellyel, valamint a negyedik mind 
a hat, tanyaközpontban működő épü-
lettel alkalmas az évfolyamonként, át-
lagosan 350-400 gyermek befogadásá-
ra. 


